

致理科技大學 日二技 財務金融系 應修科目表(115學年度入學新生適用)

科目類別 Category	科目名稱 Course Title		學分數 Credit	時數 Hour	授課時數 Contact Hour			
					第一學年Yr1		第二學年Yr2	
					上Fall	下Spring	上Fall	下Spring
					揭輝/實習 Lecture/Practice	揭輝/實習 Lecture/Practice	揭輝/實習 Lecture/Practice	揭輝/實習 Lecture/Practice
校訂必修 Liberal Arts (Compulsory)	校訂必修	學術倫理教育 Academic Ethics Education	(1)	0	0			
	合計 Subtotal		0	0	0	0	0	0
學院必修 College Requirement	職場素養檢定 Workplace Literacy Test		(1)	0	0			
	合計 Subtotal		0	0	0	0	0	0
系訂專業必修	財金英文 Financial English		2	2	2			
	財務管理 Financial Management		3	3	3			
	衍生性金融商品 Derivative Financial Products		3	3	3			
	保險商品 Insurance Products		2	2	2			
	金融應用程式設計 Programming for Financial Applications		2	2	2			
	統計資料暨大數據分析 Statistics and Big Data Analysis		3	3		3		
	國際金融 International Finance		3	3		3		
	產業分析 Industry Analysis		2	2		2		
	全方位投資實務 All-Aspect Investment Practice		3	3		3		
	固定收益證券分析 Fixed-Income Securities Analysis		2	2			2	
	金融機構風險管理 Financial Institutions Risk Management		2	2			2	
	數位金融服務 Digital Financial Services		2	2			2	
	證券投資分析 Securities Investment Analysis		2	2			2	
	職場倫理與職涯規劃 Business Ethics and Career Planning		2	2				2
	資訊能力檢定 Information Proficiency Test		(1)	0				0
	財金專業能力檢定 Financial Professional Proficiency		(1)	0				0
	英語能力檢定 English Proficiency Test		(1)	0				0
	合計 Subtotal		33	33	12	11	8	2
	必修合計 Subtotal, Compulsory			33	33	12	11	8
學院選修	語言測驗輔助教學 (一) English Reinforcement I		(2)	2			2	
	語言測驗輔助教學 (二) English Reinforcment II		(2)	2				2
系訂專業選修	壽險規劃實務 Insurance Planning Practices		2	2	2			
	證券分析師養成實務(一) Financial Analyst Training Program I		3	3	3			
	金融市場 Financial Market		2	2	2			
	金融行銷 Financial Marketing		2	2	2			
	信託作業實務 Trust Operations Practices		2	2	2			
	財務稽核 Financial Auditing		3	3	3			
	人工智慧商務應用 Artificial intelligence for business application		2	2	2			
	進階財金英文 Advanced Financial English		2	2		2		
	財務軟體應用 Finance Software Application		3	3		3		
	商事法 Business Law		2	2		2		
	理財規劃實務 Practices of Personal Financial Planning		2	2		2		
	稅務規劃 Tax Planning		2	2		2		
	證券分析師養成實務(二) Financial Analyst Training Program II		3	3		3		
	銀行與企業內部控制 Bank and Enterprise Internal Control		2	2		2		
	財務報表分析 Financial Statement Analysis		2	2			2	
	匯兌交易實務 Foreign Exchange Practices		2	2			2	
	投資型保險商品 Investment-Oriented Insurance Products		2	2			2	
	財務金融綜合實習 Internship		2	4			0/4	
	財金專題講座 Seminar on Financial Topics		2	2			2	
	財金職場實習(暑) Internship (Summer)		4	40			0/40	
	財務金融綜合實習(二) Internship II		2	4				0/4
	財金職場實習 Internship		9	40				0/40

1. 本系總畢業學分數至少72學分：
1、The minimum graduation credit requirement for the department is 72 credits:
(1)選修通識課程(人文與藝術類、社會科學類、自然科學類與創意跨域類)，每類選修0-2學分，合計6學分，超過之學分數不得計入系訂選修學分。
(1) Elective general education courses (0-2 credits each from Humanities and Arts, Social Sciences, Natural Sciences, and Creative Interdisciplinary categories, for a total of 6 credits). Exceeding credits cannot be counted toward the elective credits required by the department.
(2)系訂專業必修課程33學分。
(2)The required major courses in the department amount to 33 credits.
(3)專業選修課程至少33學分，其中系訂專業選修課程至少21學分(含學院選修課程)；專業選修學分不含通識課程學分。
(3)A minimum of 33 credits in professional elective courses, with at least 22 credits in department-specific professional electives (including college-specific electives); professional elective credits do not include general education credits.
2. 每學期修業學分數：第1學年12~25學分，第2學年9~25學分。
Credits per semester: 16~25 credits in the first and second academic years, 12~25 credits in the third year, and 9~25 credits in the fourth year.
3. 請勿重複修習已修習過之課程或未經核准上修本系課程，否則該課程不予認列為畢業學分數。
Please refrain from retaking courses already completed or enrolling in advanced departmental courses without approval. Credits earned from such courses will not be counted toward graduation requirements.
4. 本系學生於畢業前，必須符合下列系訂畢業門檻規範：
4、Prior to graduation, students in the department must meet the following department-specified graduation thresholds:
(1)通過系訂英語能力檢定，相關規定請參照「致理科技大學英語能力檢定實施辦法」，以及本系「英語能力檢定施行細則」。
(1) Pass the department-specific English proficiency test. For related regulations, please refer to the CLUT Regulations for Implementing the English Proficiency Test, along with the department-specific “Enforcement Rules for Implementing the English Proficiency Test.”
(2)通過系訂專業能力檢定，相關規定請參照本系「專業能力畢業門檻實施辦法」。
(2) Pass the department-specific professional competency test. For related regulations, refer to "Regulations for the Professional Competency Graduation Threshold."
(3)通過系訂資訊能力檢定，相關規定請參照本系「資訊能力畢業門檻實施辦法」。
(3) Pass the department-specific information technology competency test. Related regulations can be found in "Enforcement Rules for Information Technology Licensing Tests."
(4)通過校訂「學術倫理教育」課程，相關規定請參照本校「學術倫理教育課程實施要點」。
(4)Complete the CLUT-mandated "Academic Ethics Education" course, as outlined in the “Academic Ethics Education Program Implementation Requirements”.
5. 學生應修讀實習相關課程至少2學分，惟實習畢業學分至多認列9學分，相關規定依據本系「致理科技大學財務金融系校外實習實施要點」辦理。領有身心障礙手冊之學生、陸生、外籍生及僑生得申請抵修本系校外實習課程。
Students must earn at least two credits from internship-related courses, however, only a maximum of nine credits can be recognized as internship graduation credits in accordance with the CLUT Department of Finance Regulations for Off-Campus

